



PROMOTING CITIZEN'S INITIATIVES FOR MIGRANTS

New 'Refugees' section on the AEIDL website

All articles on initiatives for migrants and refugees which we publish can be found here.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[The European Union, a net investor in the rest of the world >>](#)

[Transport in Europe: investment, competitiveness and ecological transition >>](#)

[First-ever LIFE "Integrated Projects" >>](#)

[Erasmus+: More and better opportunities >>](#)

[Tourism in the EU: New peak in 2015 >>](#)

[World Development Report 2016: Digital Dividends >>](#)

[EU trade policy, sustainability and human rights >>](#)

[EU funds still used to subsidise fossil fuels in Eastern member states >>](#)

[Official launch of REFIT Platform >>](#)

[60% of lower secondary level pupils study more than one foreign language >>](#)

[ESI Funds: Guide on public procurement >>](#)

[More than a third of migrants sailing to Greece are children >>](#)

[Survey sheds light on Europeans' satisfaction of their city >>](#)

[A new start for Social Europe >>](#)

[First town in Wales to welcome Syrian refugees >>](#)

[Private sector tries to fill EU void on refugees >>](#)

[Energy dependency of the EU: 53.4% >>](#)

[EU islands: call for action to overcome permanent handicaps >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

58 good practices in local employment development

The 58 good practices from the Linking Local Actors project, which AEIDL carried out in 2006-2007, are now back online.

[Read more >>](#)

Other news

PETITION: VOTE THAT GREEK ISLANDS RECEIVE NOBEL PRIZE!

The **native populations** of the Greek Islands in the Aegean Sea (**Lesbos, Chios, Leros, Kos, etc.**) have done and are doing anything possible to **help the displaced refugees** and make them as comfortable as possible, although they themselves have very little to offer, despite being subjected to a **severe economic crisis** for many years.

[Read more >>](#)

THE COST OF NON-EUROPE IN THE SHARING ECONOMY: ECONOMIC, SOCIAL AND LEGAL CHALLENGES AND OPPORTUNITIES

This **“Cost of Non-Europe” study**, published by the **European Parliamentary Research Service**, examines the current economic, social and legal state of play regarding the **sharing economy** in the EU, and identifies the cost of the **lack** of further **European action** in this field.

[Read more >>](#)

FREE MOVEMENT OF WORKERS: CONSULTATION

DG EMPL has launched a **public online consultation** on the **“Your First EURES job (YFEJ)”** mobility scheme and options for future **EU measures on youth intra-EU labour mobility**.

[Read more >>](#)

FIRST AGREEMENT FOR MICRO-ENTREPRENEURS IN THE BALTICS UNDER PROGRESS MICROFINANCE

The Progress Microfinance **€18m loan agreement** will provide enhanced access to finance to over **1,000 micro-entrepreneurs** in **Estonia, Latvia and Lithuania**.

[Read more >>](#)

ZYGMUNT BAUMAN: “SOCIAL MEDIA ARE A TRAP”

Interviewed by *El País*, the Polish-born **sociologist** is **sceptical** about the possibilities for **political change**.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe. If you do not wish to receive it in the future, please send an email to [Jean-Luc Janot](#).



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL *asbl*

05 FEVRIER / FEBRUARY 2016

[> English version](#)



LES CITOYENS FACE À LA CRISE
MIGRATOIRE

Nouvelle section
«Réfugiés» sur le
site de l'AEIDL

On y retrouve tous les articles que nous publions sur les initiatives en faveur des migrants et réfugiés.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[L'Union européenne, investisseur net dans le reste du monde >>](#)

[Les transports en Europe: investissement, compétitivité et transition écologique >>](#)

[Premiers «projets intégrés» LIFE >>](#)

[Erasmus+: quantité et qualité >>](#)

[Tourisme dans l'UE: nouveau sommet en 2015 >>](#)

[Rapport sur le développement dans le monde 2016: Les dividendes du numérique >>](#)

[Politique commerciale de l'UE, développement durable et droits de l'homme >>](#)

[A l'Est, les fonds européens passent à côté de la transition énergétique >>](#)

[Lancement officiel de la plateforme REFIT >>](#)

[60% des élèves du premier cycle du secondaire apprennent plus d'une langue étrangère >>](#)

[Fonds européens et marché publics: Guide d'orientation >>](#)

[Plus d'un tiers des migrants débarquant en Grèce sont des enfants >>](#)

[Les Européens plutôt satisfaits de leur ville >>](#)

[Un nouvel élan pour l'Europe sociale >>](#)

[Une première ville du Pays de Galles accueille des réfugiés syriens >>](#)

[Le secteur privé tente de pallier l'immobilisme de l'UE sur la question des réfugiés >>](#)

[Dépendance énergétique de l'UE: 53,4% >>](#)

[Appel du Parlement pour remédier aux handicaps permanents des îles de l'Union >>](#)



QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

58 bonnes pratiques pour développer l'emploi local

Toujours pertinentes, les 58 bonnes pratiques identifiées par le projet Linking Local Actors que l'AEIDL a conduit en 2006-2007 sont de retour en ligne.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

PÉTITION POUR QUE LES ÎLES GRECQUES REÇOIVENT LE PRIX NOBEL

Les **populations** des îles grecques de la mer Égée (**Lesbos, Chios, Leros, Kos, etc.**) ont fait et continuent de faire tout leur possible pour **aider les réfugiés** malgré la **grave crise économique** qu'elles subissent depuis de nombreuses années.

[Lire plus >>](#)

"NON-EUROPE" ET ÉCONOMIE COLLABORATIVE: DÉFIS ÉCONOMIQUES, SOCIAUX ET JURIDIQUES

L'étude «*The Cost of Non-Europe in the Sharing Economy*» publiée par le Service de recherche du **Parlement européen** examine la situation économique, sociale et juridique actuelle de l'**économie collaborative** dans l'UE. Elle évalue le **coût** d'une **non-intervention européenne** dans ce domaine.

[Lire plus >>](#)

LIBRE CIRCULATION DES TRAVAILLEURS: CONSULTATION

La DG EMPL a lancé une **consultation publique en ligne** concernant le programme de mobilité «**Ton premier emploi EURES**» et les options pour les futures **mesures de l'UE en matière de mobilité des jeunes travailleurs** au sein de l'Union.

[Lire plus >>](#)

ZYGMUNT BAUMAN: «LES RÉSEAUX SOCIAUX SONT UN PIÈGE»

Interviewé par *El País*, le **sociologue** d'origine polonaise se dit **sceptique** quant aux possibilités de **changement politique**.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle AEIDL Flash est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe. Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à [Jean-Luc Janot](#).